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تیم ملی فوتســـال ایران در دو دیدار تدارکاتی به مصاف روس ها رفته، 
گردان شمسایی باید برای  این در حالی است که حدود 4 ماه دیگر شا
پس گرفتـــن قهرمانـــی آســـیا در جام ملت ها حضور پیـــدا کنند. بر همین 
اساس این فرصت دست داد تا در »فرهیختگان« گفت وگویی با وحید 

شمسایی سرمربی تیم ملی انجام دهیم. 

دو بازی تدارکاتی تیم ملی با روسیه چقدر به اهداف شما در راستای ساختن 
تیمی قدرتمند به منظور فتح جام ملت های آسیا کمک کرد؟

ی ها به چند دلیل، فوق العاده  بـــرای مـــا و مجموعه کادرفنی تیم ملـــی این باز
خوب بود. ما بعد از اردوی تدارکاتی و تورنمنتی که در برزیل داشتیم و با سبک 
و سیاق تیم های آمریکای جنوبی که مبنای آنها حول تکنیک و کارهای بدنی 
کتیکی و فیزیکال  ی کردیم که تا اســـت، آشـــناتر شـــدیم و این بار با تیمی باز
ی دارد. این تیم  ی با ما رسید که رزومه بسیار قطور بود. روسیه در حالی به باز
در چند دوره به 4 تای برتر دنیا صعود کرده و نایب قهرمانی جهان، قهرمانی 
پـــا را در کارنامـــه دارد. این در حالی اســـت روس ها که از  و نایـــب قهرمانـــی ارو
ی می کردند،  یکنان و مربیان دنیا در آن باز لیگی بهره می بردند که بهترین باز
از ســـال 2022  به واســـطه جنگ از شـــرایط روز اول فوتســـال دنیا دور شـــده اند؛ 
ی می کنند. بنابراین  هرچند تعدادی از آنها امروز در لیگ های بزرگ دنیا باز
ی بردیم و یک  ایـــن دیـــدار از لحـــاظ فنی برای من فوق العاده بـــود. در یک باز
یادی  ی هم باختیم، آن هم به تیمی که بســـیار قدرتمند اســـت و ســـابقه ز باز

در شکست دادن ایران دارد. 

از لحاظ فنی این دیدار چه نکاتی را برای شما به همراه داشت؟
ی چیزی که برایمان حائز اهمیت بود این بود که مشـــخص  مـــا در ایـــن 2 بـــاز
ی سنگین پیاپی  شـــد تیم ما نشـــان داد در کمتر از 15 ساعت نمی تواند 2 باز
ی در دست ما بود  ی اول 38 دقیقه از 40 دقیقه نبض باز را برگزار کند. در باز
ی دوم عملا از لحاظ  پلی اشتباهاتی داشتیم اما در باز و فقط در 2 دقیقه پاور
فیزیکی و بدنی تیم ملی دچار افول شـــد و این فرصتی اســـت برای من که در 
ی جام ملتها می شود به قوام تمرینی مان  ی اسفندماه که منتهی به برگزار اردو
کتیکی، مســـائل فیزیکی را هم اضافه کنیم تا بتوانیم در طی  به جز مســـائل تا
کتیکی و هم به لحاظ فیزیکی و بدنی بالا باشـــیم. فکر  جـــام ملت هـــا، هـــم تا
می کنم آن زمان در فرصت حدود 3 تا 4 هفته ای تا قبل از جام ملت ها بتوانیم 
ایـــن قضیـــه را به خوبی برنامه ریزی و مدیریت کنیم. بنابراین نقطه ضعف در 
ی دوم شـــرایط بدنی مان بود که باعث شـــد تا فرصت های متعددی را هم  باز
ی  یم. بنابراین، این دو باز ی اشـــتباهات مان گل بخور از دســـت بدهیم و رو
یادی برای من داشت و باعث شد تا نقاط ضعف تیمم بیشتر  دستاوردهای ز
ی ها نقطه اطمینان مان تبدیل به نقطه ضعف شد. ما  عیان شود. در این باز
ی گذشـــته فقط یک گل از ایســـتگاهی خوردیم اما در این دیدار 3  در 25 باز
ی اول هیچ فرصتی به  گل خوردیم. پس باید این نقص را برطرف کنیم یا در باز

ی فیزیکی شد، شکست خوردیم چون  ی دوم که باز حریف ندادیم اما در باز
وقتی بدن نکشد، مغز فرمان نمی دهد، پس باید عملا دست مان را بالا ببریم. 

راهکارهای شما برای برطرف کردن این ضعف ها چیست؟
ی کنیم. شـــاید باور نکنید  باید برای این ضعف ها فکر کنیم و ساختار ســـاز
ی را دوباره تماشا کردم. همین الان که  به محض رسیدن به تهران، هر دو باز
با شما صحبت می کنم کادرفنی تیم ملی کنارم هستند و همین حالا شروع 
می کنیم تا با یک برنامه ریزی درســـت و خوب چالش ها و نقاط ضعف خود 

یکنانم ایمان دارم.  را برطرف کنیم ولی در کل به تک تک باز

این که دو بازی طی کمتر از 24 ســـاعت با تیم قدرتمندی مانند روســـیه برگزار 
یزی خود شما بود؟ شود، برنامه ر

فقط می توان گفت چاره ای نبود. این امر دلایل مختلفی داشـــت. اول اینکه 
به خاطر پخش تلویزیونی بود که اسپانسر زمان آن را تعیین کرده بود و ما باید 
به سیاست های فدراسیون تمکین می کردیم. در هر صورت این موضوع برای 
ی با یک تیم قدرتمند دیگر  ما جذاب بود تا جایی که در فیفادی بهمن ماه باز
را هماهنگ کردیم که آن دیدارها هم در همین حدفاصل زمانی برگزار می شود 

تا به این مساله عادت کنیم. 

در رقابت های مقدماتی جام ملت های آسیا در قرقیزستان انتقادهای شدیدی 
یکنان تیم ملی مطرح کردید. در این کشـــور چه گذشـــت که منجر به  را علیه باز

این اظهارات تند شما شد؟
یکنان نیست بلکه فنی است! من هیچ موقع نمی گویم  مبنا برای من اسم باز
ی  ی های اخیر نبودند. ما باید به باز حســـین طیبی و مســـلم اولادقباد در باز
یکنان عادت کنیم، همان طور که در چندین تورنمنت  بدون این دسته از باز
مســـلم حضور نداشـــت. اصغر حســـن زاده بعد از حدود 2 ســـال بازگشـــته یا 
یکن  سنگ ســـفیدی در یک تایمی با ما نبود و دوباره به ما اضافه شـــد. ما باز
یکن 35 ســـاله را هم میدان دادیم. ماهیت این  20 ســـاله را به زمین بردیم و باز
یم این اســـت کـــه برای این  امـــر در نزدیـــک بـــه 2 ســـالی که تا جام ملت ها دار
کله ایـــن دو ســـال را انتخاب کنیـــم. برای من اســـم هیچ فرقی  رقابت هـــا شـــا
یکن مهم است، می خواهد 20 سالش باشد  نمی کند بلکه برای من تلاش باز
یکنان مـــن برای جام ملت های  یـــا 30 ســـال. اما شـــک نکنید 60 درصد از باز

آسیا زیر 26 سال خواهند بود. 

یکنی مانند حسن زاده دوباره به تیم ملی بازگشت؟  پس چطور باز
یکـــن مفیـــدی خواهـــد بود. در لیگ هـــم خوب کار  احســـاس می کردیـــم او باز
کـــرده و بایـــد حقـــش را می دادیـــم. حـــالا این فرصت دســـت اصغر هســـت تا 
یکن بزرگی اســـت اما عین بقیه باید برای  این مســـیر را ادامه بدهد. اصغر باز

جایگاهش تلاش کند. 

شنیده می شود در این مدت حضور در اردوی تیم ملی، هیچ حقوق و پاداشی 
یافت نکرده اید.  در

یالی گرفته ام یا نگرفته ام. من برای  این مطلب برای من اصلا مهم نیست که ر

یکنانـــم تـــلاش می کنم. الان فدراســـیون فوتبال به لحاظ امکانات مالی در  باز
یک شـــرایط خیلی ســـختی قرار دارد. ما یک خانواده هســـتیم و این مســـائل 
ک نیســـتند و فقط به مباحث فنی توجه می کنم. اینها مســـائل  برای من ملا
درون خانوادگی هستند و ما از مسیر تمکین می کنیم. این مسیر هم شخصی 
است؛ هرچند با وجود این شرایط به آقایان اصولی و تاج گفته ام که برای جام 

ملت های آسیا دو مورد هست که باید انجام بشود. 

چه مواردی هستند که از مسائل مالی هم می تواند مهم تر باشد؟
کید می کنم این دو مورد باید انجام شود. اول اینکه برای جام ملت های آسیا  تا
من امکانات مناسب و مطلوب می خواهم. از امکانات غذایی و استراحتی 

ی های تدارکاتی و دوم اینکه ما برای جام  ی تا امکانات مرتبط با باز یکاور و ر
ملت های آسیا لژیونرهایمان را می خواهیم. در صورت آمادگی این دسته 

یم و آنها هم باید آماده باشـــند. چون جام  یکنـــان مـــا بـــه آنها نیاز دار از باز
ملت هـــا خـــارج از فیفادی اســـت، این موضـــوع را الان می گویم تا از حالا 
بـــرای ایـــن موضوع فکر و برنامه ریـــزی کرد. در هر صورت وقتی آقای تاج 
رئیس کمیته فوتسال آسیا هستند و این رقابت ها هم خارج از فیفادی 
اســـت و مـــا هـــم از آن تمکین کردیـــم، باید مثل ژاپنی ها که بـــا ارتباط با 
باشگاه ها مجوز لژیونرهایشان را برای جام ملت ها گرفته اند، فدراسیون 

فوتبال هم باید این کار را بکند. 

پس شما هم به دنبال این موضوع هستید؟
باید این امر اتفاق بیفتد و من از حالا این موضوع را هشـدار می دهم. 

البتـه امـروز اولادقبـاد، احمدعباسـی و آقاپـور بـه واسـطه حضـور 
ی هسـتند،  در تیـم ملـی بـا وجـودی کـه مشـمول خدمـت سـرباز
از مجوزهـای 3ماهـه بـرای سـفر بـه خـارج از کشـور برخوردارنـد. 
یکـن بـه واسـطه تیـم ملـی اسـت کـه حـوزه نظـام  بنابرایـن ایـن 3 باز
وظیفـه بـه آنهـا مجـوز می دهـد، پـس بایـد بداننـد کـه تیـم ملـی باید 
بـرای آنهـا ارجـح باشـد. حسـین طیبـی هـم نیـاز بـه مجـوز نـدارد و 

یکن حرفه ای به شمار می رود خودش  یکن آزاد است و چون باز باز
می دانـد کـه تیـم ملـی چقـدر ارزش دارد و خـودش هـم دارد تلاشـش 
را می کنـد امـا آن 3 نفـر هـم بایـد خودشـان بـه فکـر باشـند چـون 

می داننـد ایـن مجوزهـا به خاطـر تیـم ملـی صـادر می شـود و بایـد تیـم 
ملی را در اولویت قرار دهند. تا لحظه ای که وحید شمسایی هست 

یکـن، همـه بایـد  از خـودم گرفتـه کـه اولیـن نفـر هسـتم تـا جوان تریـن باز
قـدر پیراهـن تیـم ملـی را بداننـد. 

این هشدارها و بایدها از سوی شما می تواند اولتیماتوم تلقی شود؟
یکنانی  اولتیماتوم یا هشدار یا هر اسم دیگری روی آن می گذارند. ما باز
که سلامت فنی داشته باشند ازجمله این 4 لژیونر یا اصغر حسن زاده 
یکنان جوان تر  یادتری دارند به نسبت باز یا سنگ سفیدی که سابقه ز
و هـــر کســـی کـــه در مباحث فنی بـــه کار ما بیایـــد را می خواهیم از او 
استفاده کنیم. ما 40 روز قبل از مسابقات باید 25 نفر را معرفی کنیم 
و نبایـــد در اســـترس قـــرار بگیریم چون از این تعداد باید اســـم 14 نفر 

نهایی را بدهیم و دیگر نمی شود خارج از این لیست اسمی را داد. 

قهرمانی آسیا دوباره به ویترین افتخارات فوتسال ایران بر می گردد؟
صددرصد شـــک نکنید قهرمانی آســـیا بر می گردد، البته کار خیلی ســـخت 
است. تمام رقیبان ما با تیم های بزرگ دنیا دارند بازی تدارکاتی انجام می دهند؛ 

یم تلاش خود را می کنیم.  هرچند اسم ها برای من مهم نیستند و ما هم دار

همگروهی با تیم هایی که سرمربی ایرانی دارند کار را سخت نمی کند؟
برای ما فقط و فقط قهرمانی آســـیا اهمیت دارد! والســـلام. این را هم من باید 

یکنانم.  بدانم و هم باز

هفته سیزدهم دو قربانی گرفت و مهدی رحمتی و محمود فکری در واکنشی قابل 
پیش بینی از تیم های نساجی و هوادار جدا شدند. رحمتی استعفا داد و فکری 
طی توافق با باشـــگاه هوادار و بعد از یک جلســـه کوتاه این تیم را رها کرد. جدایی 
همزمان این دو مربی، که هفته سیزدهم مقابل حریفان خود گلباران شدند یک نکته 
جالب دیگر هم دارد و آن تقابل این دو در هفته چهاردهم رقابت هاست. هوادار 
در قائمشهر میهمان نساجی است و قرمزپوشان مازندرانی نیز بعد از ناکامی های 

اخیر باید مقابل چشم هواداران شان به استقبال تیم مغموم بنفش پوش بروند. 

 منتظر مربی خارجی باشید
چنـــدی پیش رحمتی اســـتعفا داد اما 
نپذیرفتنـــد تا شـــاید با آمدن وحید 
رضایـــی به این جمع مشـــکل 
نســـاجی برطرف شـــود. اتفاقا 
تمرینات این تیم نشان می داد 

که کادرفنی اشکالات را فهمیده و توقع می رفت روند تیم تغییر کند اما نساجی 
خـــارج از عملکـــرد فوتبالی، از نظر روحی به یک ریکاوری اساســـی نیاز داشـــت. 
همین باعث شـــد تا باز هم امیدی به بقای مهدی رحمتی نباشـــد. این مربی هر 
کاری کرد تا شاید با نساجی نتیجه بگیرد و حقانیت خود را ثابت کند اما بخت با 
او یار نبود تا درنهایت هنوز به نیم فصل نرسیده پرونده همکاری آنها مختومه شود. 
رحمتی در آخرین اقدام خود حتی حاضر شد سکان هدایت را به وحید رضایی 
سپرده و جای خود را در کنار خط به او بدهد تا شاید بازیکنان، نه تنها به لحاظ 
تاکتیکی که از نظر بصری نیز تغییر را حس کرده و روی عملکرد تیم تاثیر بگذارد 
اما کار از کار گذشته بود و این راه ها دیگر نساجی را نجات نمی داد. درنهایت با 
وجود اینکه هیات مدیره میلی به این استعفا نداشت اما قبول کرد تا رحمتی را رها 

کرده و به نجات نساجی فکر کند. 
سه شنبه شب حمیدرضا بایندریان، سرپرست مدیرعاملی باشگاه نساجی با رضا 
حدادیان، مالک این باشگاه تشکیل جلسه داد و درخصوص برخی مسائل به بحث 
و گفت وگو پرداختند. شنیده می شود حدادیان در این جلسه ادعا کرده بودجه لازم 
جهت جذب مربی خارجی خوب را در اختیار باشگاه قرار می هد اما مسئولیت 
این انتخاب با هیات مدیره است. از این رو مقرر شد امروز بایندریان جلسه ای با 
اعضای هیات مدیره برگزار و در این خصوص اطلاع رسانی کرده و تصمیم بگیرند. 
نتیجه این جلسه در انتخاب سرمربی تعیین کننده است. البته مدیران نساجی 
پیش از این می دانستند دیر یا زود ممکن است با رحمتی خداحافظی کنند، از 
این رو چندان شوکه نشده و قبلا پیش بینی هایی کرده بودند. بنابر این اگر بعد از 
بـــازی بـــا هوادار با مربی جدید روبه رو شـــدید تعجب نکنید. همه این 
شـــنیده ها باعث شـــد تا با حمیدرضا بایندریان گفت وگو کنیم. وی 
به »فرهیختگان« گفت: »تیم کار خود را با کادر فعلی ادامه می دهد. 
واقعیت این است که فعلا هیچ گزینه جدی نداریم. حتی آقای الهامی 
که صحبتش در میان اســـت جزء گزینه های ما نیســـت چراکه صحبتی با او 
نداشتیم. شاید گزینه ما خارجی باشد اما تمرکزمان فعلا روی بازی با هوادار است. 
درنهایت تا نظرات به جمع بندی نرسد گزینه ای که باید را اعلام نمی کنیم.« بایندریان 
تغییرات مکرر در این باشگاه را نیز یکی از ایرادها دانست و گفت: »به هر حال این 
همه تغییر هم اشتباه است. قاعدتا وقتی ثبات مدیریتی نباشد آسیب هم وارد 

می شود. امیدوارم از این پس شرایط بهتر شود.« 
یکی دیگر از مواردی که طی شب های اخیر هواداران را وادار به واکنش کرده حضور 
تیم در خارج از استان و در تهران است. آنها معتقدند اگر قرار است تیم به این شکل 
نتیجه بگیرد حداقل در استان و کنار هواداران باشد. مدیرعامل موقت این باشگاه 
در این مورد به ما گفت: »به هر حال اتفاقی در سال گذشته در استان رخ داد و به 
امسال هم کشیده شد. ما جلساتی داشتیم و قرار است جلسات دیگری هم داشته 
باشیم و به ما کمک کنند. این تنهایی ما را آزار می دهد. در تهران هزینه ها بیشتر 

است درحالی که هزینه ها در مازندران مدیریت شده و کمتر است. از طرفی تیم 
در جمع هواداران و با حمایت آنها از نظر روحی بالانس می شود. امیدوارم شرایط 
خوب شـــود. هوادار حق دارد و دوســـت دارد تیم را در شـــهر خود داشـــته باشد اما 
واقعیت این است که ما نمی توانیم تیم را بدون امکانات به قائمشهر ببریم. تیم 
لیگ برتری و حرفه ای است، تیم محلات یا دسته یک نیست که من به آنجا ببرم 
و با آن امکانات تمرین کند! به هر حال زیرساختی لازم است که اگر فراهم نباشد 
نـــه مـــن و نـــه هیچ مدیری این کار را نمی کند. وقتی یک زمین تمرین خوب ندارم، 
چطور باید تمرین کنم. متاسفانه در فوتبال هیچ تضمینی وجود ندارد. ما در این 
مدت مصدومیت هایی دادیم، برخی مهره های کلیدی را در اختیار نداشتیم و 
شرایط به نفع ما پیش نرفت.« درنهایت این طور به نظر می رسد که مسئولان باشگاه 
نساجی تصمیم خود را گرفته و اعتبار لازم برای جذب مربی خارجی را نیز تخصیص 
داده اند اما به دلیل نزدیک بودن بازی با هوادار و نیمه کار ماندن مذاکرات شـــان 
ترجیح می دهند گزینه نهایی را بعد از بازی با هوادار مشخص کنند. آنها فصل 
، در جذب مربی خارجی هم اشتباه کردند و اگر از این  گذشته با انتخاب هرناندز
موضوع درس گرفته باشند این بار قطعا با ایجنت های بهتری مشورت می کنند و 

گزینه بهتری را انتخاب خواهند کرد. 

 3  گزینه هوادار مشخص شدند
در سوی دیگر میدان، هوادار وضعیتی بهتر از نساجی ندارد. آنها طی روزهای اخیر 
و با توجه به صحبت های محمود فکری متوجه شده بودند که او دیگر نمی خواهد 
در این تیم بماند، از این رو خود را برای اســـتعفای او آماده کرده بود. این مربی اما 
استعفا نداد و پس از بازی طی جلسه ای با مدیران باشگاه درنهایت توافقی جدا 
شـــد. در این جلســـه طرفین به این نتیجه رسیدند که این همکاری دیگر ممکن 
نیست. هرچند تلاش می شود جلسه دوستانه به نظر برسد اما واقعا دوستانه نبود و 
تا حدی پیش رفت که دو طرف صلاح ندیدند موضوع بیش از این ادامه پیدا کند. 
فکری بیش از آن که از نتایج تیمش ناراحت باشد از اولتیماتوم های گاه وبیگاهی 
که از سوی باشگاه می گرفت ناراحت بود. از این رو وقتی دید که قرار است روزهای 
پرالتهابی را با این اولتیماتوم ها بگذراند و درنهایت نتیجه هم نگیرد ترجیح داد 

عطای هوادار را به لقایش ببخشد و جدا شود. 
حالا در باشـــگاه هوادار شـــرایط به شـــکل عجیبی آشفته است. تقریبا هیچ کس 
نمی داند چه اتفاقی رقم می خورد. نزدیکان باشگاه از این اتفاق شوکه شدند و سکوت 
مدیران آنها را کلافه کرده است. جلسه عصر دیروز این تیم تا شب طول کشید و این 
نشان از عدم نتیجه گیری است. اغلب گزینه های مطرح شده چند مخالف دارند 
و آنقدر گزینه ها دم دستی و بدکارنامه هستند که نمی توانند آرا را حتی به نصف 
برسانند. هدف جذب مربی خارجی نیست و اصلا مذاکره با گزینه های خارجی 
رای نمی آورد. جالب است که به مهدی رحمتی هم فکر می کنند اما او تازه جدا 

شده و هنوز به لحاظ روحی آمادگی ندارد. منصوریان همچنان گزینه مطرح در همه 
جلسات است. به نظر می رسید با توجه به مصاحبه روزهای اخیر محمود فکری، 
مدیران هوادار خیلی زودتر از اینها به نتیجه برسند اما ظاهرا کار به این راحتی نبود. 
درنهایت از بین گزینه های مطرح شده در جلسه، نام سه گزینه با بیشترین رای 
یان، رسول خطیبی و مسعود  به انتخابات نهایی راه پیدا کرد. علیرضا منصور
یان و خطیبی که کارنامه مشخصی دارند و نیازی به توضیح  شجاعی! منصور
واضحات نیســـت اما شـــجاعی که اخیرا کلیه مدارک لازم را گرفته و بیشـــترین 
شـــانس را در بین ســـه گزینه دارد، محتمل ترین آنهاست. گویا شجاعی مدرک 
یکن  مربیگری A آسیا را گرفته و می تواند روی نیمکت بنشیند. از طرفی قبلا باز
هوادار بود و رابطه خوبی با مدیران این باشـــگاه دارد. او ابتدای فصل هم جزء 
گزینه هـــا بـــود اما چون ایران نبـــود از میان گزینه ها خط خورد و حالا بار دیگر در 
لیســـت مدیران هوادار قرار گرفته اســـت. به نظر می رســـد این بار در شـــرایطی 
که مدیران این باشـــگاه مســـتاصل 
شده اند، او را راضی به بازگشت 
به تیم شـــان کننـــد اما گر موفق 
یان و  نشـــوند، از میـــان منصور
خطیبی یکی سرمربی هوادار و 
جانشین فکری خواهد شد. 

وحید شمسایی در گفت وگو با »فرهیختگان« خواسته هایش از فدراسیون را مطرح کرد

برای جام ملت ها باید لژیونرها باشند
 امکانات و بازی تدارکاتی مناسب می خواهم            صددرصد دوباره قهرمان آسیا می شویم            اولویت لژیونرها باید تیم ملی باشد

مدیران نساجی روی گزینه خارجی توافق دارند، جانشین فکری هم از خارج می آید؟

خارجی بازی روی نیمکت اخراجی ها
 مدیرعامل نساجی: الهامی جزء گزینه های ما نیست                گزینه های هوادار؛ منصوریان، خطیبی و مسعود شجاعی!
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